



رؤية ورسالة وأهداف برنامج الهندسة المدنية

(Vision, Mission and Goals of Civil Engineering Program)

الرؤية (Vision):

يسعى برنامج الهندسة المدنية إلى الريادة محلياً وإقليمياً ودولياً في التعليم والبحث العلمي.

The Civil Engineering program seeks to lead locally, regionally and internationally in education and scientific research.

الرسالة (Mission):

إعداد خريج متميز قادر على العمل والإبداع والابتكار والمنافسة في مجال الهندسة المدنية محلياً وإقليمياً ودولياً، وذلك من خلال التطوير المستمر للبرنامج ومقرراته التعليمية والبحث العلمي مع الحفاظ على أخلاقيات المهنة وتحقيق أهداف التنمية المستدامة.

Preparing a distinguished graduate capable of work, creativity, innovation and competition in the field of civil engineering locally, regionally and internationally, through the continuous development of the program, its educational courses and scientific research while maintaining the ethics of the profession and achieving sustainable development goals.

الأهداف (Goals):

١. تحسين كفاءة العملية التعليمية بما يضمن تخريج الكوادر المتميزة في مجال الهندسة المدنية والتي يتطلبها سوق العمل محلياً وإقليمياً ودولياً وبما يخدم خطة مصر ٢٠٣٠.

To improve the efficiency of the educational process to ensure the graduation of distinguished cadres in civil engineering, which the market requires locally, regionally and internationally, and to serve Egypt plan ٢٠٣٠.

٢. تقديم تعليم متميز يرتقي بقيمة ونوعية تعلم الطلاب وينمي لديهم الإبداع والابتكار ومهارات البحث العلمي.

Providing distinguished education that raises the value and quality of students' learning and develops their creativity, innovation and scientific research skills.

٣. التطوير المستمر للمناهج الدراسية ودمج علوم الهندسة المدنية وتطبيقات برامج الحاسب الآلي لإثراء الحياة المهنية في مجال الهندسة المدنية.

Continuous development of curricula and the integration of civil engineering and applications of computer software to enrich the professional life in civil engineering.

٤. رفع كفاءة المهندس المدني في تصميم وتنفيذ وإدارة مشروعات الهندسة المدنية المختلفة وذلك باستخدام التكنولوجيا المستدامة.

Raising the efficiency of the civil engineer in the design, implementation and management of various civil engineering projects using sustainable technology.

٥. تخريج مهندس قادر على خدمة المجتمع محلياً وإقليمياً بصورة متميزة.

To graduate an engineer capable of serving the community locally and regionally in a remarkable way.